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Trecerea la ora de iarnă va avea loc, în
acest an, în noaptea de 28 octombrie. Ora 4:00
va deveni ora 3:00 şi vom putea dormi mai
mult cu o oră. Acest mecanism de schimbare a
orei este folosit de România din 1932 și
funcționează peste 100 de ţări din întreaga
lume.

Ora de iarnă este, de fapt, ora legală
oficială standard, de multe ori doar ora oficială,
legată de conceptul de oră astronomică,
folosită în mod normal în majoritatea ţărilor sau
teritoriilor, în special în emisfera nordică,
acoperind calendaristic, de obicei, perioada
cuprinsă între lunile octombrie a unui an şi
aprilie a anului următor.

Ora de iarnă este numită astfel prin
contrast cu ora de vară, al cărei scop este
folosirea din plin, cât mai mult timp posibil, a
luminii Soarelui, prin mutarea înapoi a orei
oficiale cu o oră. Cel care s-a gândit prima dată
la posibilitatea introducerii acestui tip de orar
convenţional a fost un neo-zeelandez - George
Vernon Hudson, în 1898.

80% din europeni susțin renunțarea la
ora de vară

În jur de 80% dintre respondenţii unei
consultări publice lansate de Comisia
Europeană anul acesta au declarat că ar
susţine renunţarea la ora de vară. Comisia a
lansat consultarea ca parte a analizei sale
asupra directivei UE privind ora de vară. Nu au
fost oferite detalii, însă Comisia a precizat că
au participat 4,6 milioane de cetăţeni UE.
Consultarea a survenit cererii lansate, în
februarie, de Parlamentul European pentru
analizarea regulilor actuale privind ora de vară. 

Când trece
România la ora

de iarnă? 

Corina Martin, președintele
Federației Asociaţiilor de Promovare
Turistică din România, a declarat
pentru DC News că este important ca
oamenii să primească tichetele anul
acesta pentru a prinde ofertele cele
mai bune pentru anul viitor. Ea a
explicat de ce ar fi în avantajul
bugetarilor să primească voucherele
de vacanță chiar anul acesta. „Anul
acesta voucherele s-au acordat târziu
din punct de vedere al litoralului, doar.
Este vorba, de exemplu, de faptul că
s-au dat târziu la cei din învățământ.
Și au fost mulți, evident. Ar fi contat
dacă le-ar fi primit mai deveme astfel
încât să mai poată găsi locuri pe
litoral. Pentru că în mometul în care

le-au primit ei, prin iunie, deja locurile
erau vândute la înscrieri timpurii din
noiembrie, din decembrie, din ianuarie
și așa mai departe. Mulți nu au mai
putut găsi locuri pe litoral. Din punctul
ăsta de vedere doar s-au dat târziu,
pe urmă oamenii s-au dus la munte,
la balneo, deci nu stat lumea numai în
litoral. Dar pentru destinația numărul
unu vara și anume litoral, da era
târziu“, a declarat Corina Martin.

„Acum să se acorde mult mai
devreme. Cu cât mai repede, cu atât
mai bine pentru că după cum știm, noi
vindem deja litoral românesc 2019 la
ora asta, adică noi agențiile de turism.
(...) Adică oamenii își pot lua vacanțe
chiar cu discountul care se aplică

acum, toamna, pentru vacanțele de
vara viitoare, adică 20-30% discount.
Desigur, acum, toamna, octombrie,
noiembrie ar fi idealul (n.r. să le
primească), cu valabilitate un an
adică până anul viitor în noiembrie. Ar
fi optim pentru că acum încep
discounturile acelea mari pentru
litoral, oamenii ar putea să cumpere
mai multe servicii turistice când vin în
vacanță dacă vor cumpăra cu
discount. Dacă nu, plătesc un preț
mai mare atunci când primesc ei
aceste tichete, adică probabil în mai,
iunie când este foarte târziu.
Discount-urile acum sunt cele mai
mari“, a mai spus Corina Martin
pentru DC News. 

Toamna se
numără

voucherele de
vacanţă 2019!

Se vând cu
discount!

Au ales științele exacte

Avioanele Forţelor Aeriene
Canadiene staţionate la baza Mihail
Kogălniceanu au interceptat un avion
de vânătoare rusesc deasupra Mării
Negre. Informaţia a fost făcută
publică de Forţele Aeriene

Canadiene, care au postat pe
Facebook fotografii din timpul
misiunii.

Mihai Fifor a declarat, sâmbătă,
că aceste incidente sunt tot mai
dese, mai ales când sunt exerciţii
comune cu forţe ale NATO. „Este un
mod al Federaţiei Ruse de a testa
modul cum acţionează forţele

române, forţele NATO. De fiecare
dată am demonstrat că suntem în
măsură să îndeplinim misiunile“, a
declarat Mihai Fifor la DigiTV. De
asemenea, în cadrul unei intervenții
telefonice la Digi 24, ministrul

Apărării, Mihai Fifor, a precizat că
avionul nu a intrat în spațiul
românesc.

Ce s-a întâmplat

Avioane de vânătoare CF-18
Hornet au decolat de la Baza Mihail
Kogălniceanu pentru interceptarea

unui avion de luptă rusesc de tip SU-
27 Flanker, care zbura în apropierea
spațiului aerian românesc, deasupra
Mării Negre. „În colaborare cu Forțele
Aeriene Române, în cadrul misiunii
de Poliție Aeriană întărită a NATO,

avioanele de vânătoare CF-
18 Hornet ale Forțelor
Aeriene Regale Canadiene
au interceptat un avion de
luptă rusesc SU-27 Flanker,
care opera în apropierea
spațiului aerian românesc,
deasupra Mării Negre“, se
arată în mesaj. Aceeaşi
sursă mai arată că „imediat
ce avionul rusesc a fost
detectat de Centrul de
comandă și control al
Fortelor Aeriene Române,
aparate Hornet canadiene
au fost trimise la comanda
Centrului NATO pentru
Operaţiuni Aeriene

Combinate de la Torrejon, Spania“.
Forțele Aeriene Regale

Canadiene execută o misiune de
Poliție Aeriană întărită (Enhanced Air
Policing) la Baza Kogălniceanu.
Detașamentul canadian este format
din aproximativ 135 de militari (piloți
și personal tehnic) și cinci aeronave
CF-18 Hornet. 

Avion de vânătoare rusesc, interceptat de
avioane de la Baza Kogălniceanu

Bursa a crescut
cu 71%, în ultima

săptămână
Valoarea tranzacţiilor cu acţiuni în segmentul

principal al pieţei de capital s-a majorat cu peste
71%, în ultima săptămână, până la 227,75
milioane lei, conform datelor statistice publicate
pe site-ul Bursei de Valori Bucureşti (BVB). S-au
realizat 7.676 tranzacţii, cu 235,96 milioane
acţiuni, iar capitalizarea companiilor listate a
urcat la 171,42 miliarde lei. Cele mai lichide titluri
au fost cele ale Fondului Proprietatea, cu o
valoare de 67,77 milioane lei, urmate de acţiunile
OMV Petrom, cu 46,021 milioane lei, Banca
Transilvania - 41,69 milioane lei, Romgaz - 18,31
milioane lei şi BRD Groupe Societe Generale -
17,52 milioane lei. Potrivit statisticii BVB, titlurile
Condmag SA au înregistrat cea mai mare
apreciere din piaţa principală, cu 55,56%,
secondate de acţiunile Transilvania Construcţii şi
Dafora, care au crescut cu 22,64% și, respectiv,
18,42%. În schimb, acţiunile Uztel s-au depreciat
cel mai mult în ultima săptămână, cu 13,71%. În
ceea ce priveşte sistemul alternativ de
tranzacţionare, în perioada analizată s-a
înregistrat un rulaj de 991.986 lei, de 1,6 ori mai
mic faţă de săptămâna precedentă (1,631
milioane lei). Numărul total al schimburilor a fost
de 373, în cadrul cărora s-au tranzacţionat
798.690 acţiuni, iar capitalizarea companiilor din
ATS a crescut la 7,127 miliarde lei.
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